
 
 

Referat: Bestyrelsesmødet d. 7/10 21, Stavtrup dagtilbud 

Til stede: Annamarie, Vinnie, Helle, Sidse, Dorte, Sofie, Krista, Jakob (vikar for Thomas) og Eva (referant) 

Afbud: Marie og Mette 

1. Opfølgning på sidste møde  

- Sidste møde, konstituerende møde. 

2. Orientering omkring den nye tildelingsmodel 

- Regeringens normeringer skal effektueres senest 2024, men i Aarhus Kommune sker effektueringen 

allerede i 2021. 

- Annamarie fremlægger et nyt forslag hun har modtaget i torsdags. For Stavtrup dagtilbud betyder 

det at vi nu står til at få 63.000 fremfor at miste 1.5 mio. Hvordan den enkelte institution kommer 

til at opleve dette afhænger af fordelingen af dagtilbuddets samlede ressourcer. 

- Den nye model tager højde for 

• At dagplejere koster. De dagtilbud der har dagplejer må tage penge fra institutionerne og 

putte i dagplejerne – det gør man op for nu.  

• Kompenserer for at eksisterende sociale tilskud til sårbare og udsatte børn frafalder  

• Budget for bygninger – indendørs og udendørs  

• Regulerer løn til ledere (så de passer med det lederne rent faktisk får) 

• Vuggestuenormeringen er blevet løftet over en årrække – fra at vuggestuenormeringen var 

bagud er det nu børnehaverne der er det – dette udlignes nu. 

3. Overgange (alle institutioner er 0-6 års integrerede) 

- Annamarie: Traditionelle overgange (der har med økonomi/normering at gøre):  

• Fra hjem til dagpleje/vuggestue 

• Fra vuggestue til børnehave (d. 1. i måneden efter barnet er fyldt 3 år) 

• Fra børnehave til skole/SFO (fra august det år barnet fylder 6 år) 

• Fra SFO til klub (Når barnet starter i 4. klasse) 

- Gruppe/fællesdrøftelse ”Principper for den gode overgang” 

• Kommunikation (Materialer er strandet på intra… give noget i hånden) 

▪ Forældre efterspørger information (på tryk) der kan gives før/ved overgang. 

▪ Personalet skal huske at ”alt er nyt” for forældre/børn (i hvert fald 1. gangs) 

▪ I nogle forældreråd laves der et velkomstskriv – så man er velkommen i hele 

institutionen (og ikke kun den pågældende gruppe)  

• Hvilke møder er der og hvornår 

▪ Personligt møde – vigtigt at se hinanden i øjnene! 

▪ Dialogmøder i gruppen (husk at der er nogle der starter lige efter et dialogmøde og 

derfor har brug for information inden næste møde) 

• Ritualisere (tunnel, vand, guldstol, flyttekasse, afslutningsfest etc.) – genfind evt. efter 

Corona 

• Evt. en voksen der følger med/hvis der er særlige utrygge børn 

• Opmærksomhed på de ”store årgange” (både for børn og personale) 

4. Vidensdeling fra forældreråd 



 
- Klokkeskoven (Sidse): Drøftelse af morgenåbning på legepladsen og om paradistræer på 

legepladsen. 

- Søskrænten (Eva): Får træer og buske fra ”plant et træ”. Har fået midler fra kommunens 

frivillighedspulje.  

- Kælkebakken (Krista): Problemer med parkering – det diskuteres at ’bakke ind’. 

5. Orientering fra Dagtilbudsleder 

- Svært at ansætte 

• Især vikariater er vanskelige at få besat 

• Mange på barsel og mange unge flytter ud  

• Vil ikke ansætte for enhver pris… 

- Der er godt fyldt op i vuggestue/dagpleje 

• Ikke alle får plads (modsat børnehaverne) 

- Arbejdstidsaftale  

• Der mangler IT-værktøj – firmaet kunne ikke lave noget der fungerede (de skal hyre nogle 

andre) 

- Børns tidlige sprog 

• Slutter i efteråret 

• Alle ansatte fra alle institutioner har været samlet – hvilket var hyggeligt og givtigt. 

- Kælkebakkens pavillon har skimmel og skal fjernes. Der arbejdes på om kælkebakken skal flytte til 

klubben (Bispevej) 

6. Evt. 

- Husk dialogmødet 12. oktober! 

- Næste møde: 22. november. 


